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Източник: РА1 

 

Заглавие: МБАЛ-Пазарджик събра близо 95 кг пластмасови капачки в кампанията 

“Помагаме заедно“ 

 

Линк: https://pa1-media.bg/%D0%BC%D0%B1%D0%B0%D0%BB-

%D0%BF%D0%B0%D0%B7%D0%B0%D1%80%D0%B4%D0%B6%D0%B8%D0%BA-

%D1%81%D1%8A%D0%B1%D1%80%D0%B0-%D0%B1%D0%BB%D0%B8%D0%B7%D0%BE-

95-%D0%BA%D0%B3-%D0%BF%D0%BB%D0%B0%D1%81%D1%82%D0%BC%D0%B0/ 

 

 
 

Текст: Над 94 кг. с пластмасови капачки събра за последните три месеца 

голямото метално сърце на двора на МБАЛ-Пазарджик. 

 

Още 13 чувала с капачки ще бъдат съхранявани, докато количеството им се 

увеличи повече, и ще бъдат предадени за рециклиране. 

 

Благотворителната кампания “Помагаме заедно“ стартира на 30 март 2022г. Тя 

е съвместна инициатива на МБАЛ-Пазарджик, Спортното училище и ПМБ 

Индъстрис, а целта е събраните средства от предадените за рециклиране 

капачки да се използват за двете детски отделения в болницата. 

https://pa1-media.bg/%D0%BC%D0%B1%D0%B0%D0%BB-%D0%BF%D0%B0%D0%B7%D0%B0%D1%80%D0%B4%D0%B6%D0%B8%D0%BA-%D1%81%D1%8A%D0%B1%D1%80%D0%B0-%D0%B1%D0%BB%D0%B8%D0%B7%D0%BE-95-%D0%BA%D0%B3-%D0%BF%D0%BB%D0%B0%D1%81%D1%82%D0%BC%D0%B0/
https://pa1-media.bg/%D0%BC%D0%B1%D0%B0%D0%BB-%D0%BF%D0%B0%D0%B7%D0%B0%D1%80%D0%B4%D0%B6%D0%B8%D0%BA-%D1%81%D1%8A%D0%B1%D1%80%D0%B0-%D0%B1%D0%BB%D0%B8%D0%B7%D0%BE-95-%D0%BA%D0%B3-%D0%BF%D0%BB%D0%B0%D1%81%D1%82%D0%BC%D0%B0/
https://pa1-media.bg/%D0%BC%D0%B1%D0%B0%D0%BB-%D0%BF%D0%B0%D0%B7%D0%B0%D1%80%D0%B4%D0%B6%D0%B8%D0%BA-%D1%81%D1%8A%D0%B1%D1%80%D0%B0-%D0%B1%D0%BB%D0%B8%D0%B7%D0%BE-95-%D0%BA%D0%B3-%D0%BF%D0%BB%D0%B0%D1%81%D1%82%D0%BC%D0%B0/
https://pa1-media.bg/%D0%BC%D0%B1%D0%B0%D0%BB-%D0%BF%D0%B0%D0%B7%D0%B0%D1%80%D0%B4%D0%B6%D0%B8%D0%BA-%D1%81%D1%8A%D0%B1%D1%80%D0%B0-%D0%B1%D0%BB%D0%B8%D0%B7%D0%BE-95-%D0%BA%D0%B3-%D0%BF%D0%BB%D0%B0%D1%81%D1%82%D0%BC%D0%B0/


Металното сърце МБАЛ-Пазарджик събира само капачки и умоляваме всички 

съпричастни към кампанията да не пускат в него пластмасови шишета и други 

отпадъци,защото това не е кошче за боклук. 

 

Благодарим на всички доброволци, които събират капачки и се включват в 

кампанията “Помагаме заедно“. 

 

Източник: БНР 

 

Заглавие: Необходими са промени в няколко закона преди прилагането на 

модела „замърсителя плаща“ догодина 

 

Линк: https://bnr.bg/burgas/post/102021874/neobhodimi-sa-promeni-v-nakolko-

zakona-predi-prilaganeto-na-modela-zamarsitela-plashta-dogodina 

 

 
 

Текст: В началото на следващата година, страната ни трябва да започне 

прилагането на новия модел за определяне и събиране на таксата „Битови 

отпадъци“. Предвижда се той да бъде на принципа „замърсителят плаща“. 

Страната ни вече няколко пъти отлага тази мярка. Първият отложен срок беше 

през 2019 година. Все още няма яснота как точно ще се прилага този метод и 

дали има готовност за финансовата му обезпеченост. Много въпроси остават и 

за промяната в редица закони. Ако страната ни поиска поредно отлагане обаче, 

ще трябва да заплати съответните санкции. 

 

„Общините се готвим, само че към настоящия момент сме оставени почти сами 

да се оправяме. Някои непълноти в Закона за местните данъци и такси и в Закона 

за управление на отпадъците правят рисково както въвеждането на новите 

наредби, които трябва да приемат Общинските съвети до края на тази година, 

така и рискът да бъде предоставена услуга, която да не бъде материално 

обезпечена поради това, че биха могли да бъдат обжалвани наредбите. Това 

може да обезсили възможността за внасяне на съответните такси в общинските 

бюджети. Ние сме задължени да извършим разходите, на услугата, има 

теоретична вероятност да на можем ресурсно да я обезпечим със средства“, 

обясни кметът на Карнобат Георги Димитров, който е и член на Управителния 

съвет на Националното сдружение на общините. 

 

Според кмета на Карнобат, прилагането на метода „замърсителя плаща“ 

трябва да бъде съобразен със съответните специфики на общините в страната. 

При някои има повече многофамилни жилища, а при други – еднофамилни. 

Трябва да се съобрази и по колко души живеят в тях. „Трябва да бъде определена 

нормата, към настоящия момент предполагаемо към количеството. Това обаче 

би могло да създаде други дисбаланси. Например, имате един хотел в Поморие 

или в Несебър. Натоварват се с една сума първо трудна за плащане, второ 

нереалистична, защото никой не може да каже колко хора ще го ползват този 

хотел. Много трудни въпроси. Захванали сме с най-трудната реформа за 

последните 5-6 години. Този въпрос го отлагахме с години. Наредбата дойде, 

едва ли не в последния момент – февруари –март месец, сега ние трябва да се 

https://bnr.bg/burgas/post/102021874/neobhodimi-sa-promeni-v-nakolko-zakona-predi-prilaganeto-na-modela-zamarsitela-plashta-dogodina
https://bnr.bg/burgas/post/102021874/neobhodimi-sa-promeni-v-nakolko-zakona-predi-prilaganeto-na-modela-zamarsitela-plashta-dogodina


оправяме с нея до края на годината“, коментира Димитров. Той допълни, че са 

сформирани работни групи. 

 

Според него, решението на проблема не е в поредното отлагане на мярката. 

Причината е, че тогава ще се търпят санкции от страна на Европейския съюз, 

които ще трябва да платят българските граждани. „Искаме по-бързо нормативно 

решение за някои проблеми. На нас ние необходим безплатен автоматизиран 

електронен обмен, във връзка със събирането и поддържането на информация. 

Няма го това към настоящия момент. Липса гаранция основно за плащането на 

такса „Битови отпадъци“ през първата година на прилагане, защото неминуемо 

ще има обжалвания, които ще спират изпълнението. Да не говорим за това, че 

ако Общинските съвети решат, че не могат да вдигат таксите или изобщо не 

приеме таксата, това би могло да доведе до фалит на Общините. Необходими 

са промени в Закона за гражданската регистрация, в Закона за етажната 

собственост“, обясни кметът. Той допълни, че в наредбите липсва достатъчно 

контрол по отношение на отпадъци като ел. оборудване, опасни отпадъци, 

препарати, торове, гуми и строителни отпадъци. 

 

Политическата обстановка и липсата на редовен кабинет допринасят за риска 

много от необходимите промени в законите да не бъдат приети до края на 

година. „Тези срокове няма как да бъдат забавени, ако искаме пълно 

реализиране на реформата, защото ние до края на годината трябва да сме 

приели наредбите, за да можем да направим облагането в началото на 

следващата година. Вероятно частично някои от проблемите ще бъдат отлагани 

във времето, но в никакъв случай не бива да говорим за отхвърлени. Тази 

реформа, така или иначе, трябваше да стане“, допълни Димитров. 

 

Източник: Актуално 

 

Заглавие: От 1 август в 13 села пилотно събират разделно отпадъци, в Свищов от 

1 септември 

 

Линк: https://actualnosvishtov.com/ot-1-avgust-v-13-sela-pilotno-sabirat-razdelno-

otpadatsi-v-svisthov-ot-1-septemvri/ 

 

 
 

Текст: От първи август в 13 от селата на общината започва разделно събиране 

на отпадъци. Това съобщи пред репортери кметът Генчо Генчев. От началото на 

годината този модел бе въведен в Драгомирово и Козловец. 

 

Кметът припомни, че от следващата година определянето размера на такса 

битови отпадъци ще става по нова методика. Резултатите от пилотната система 

са доста добри от новия модел – преди въвеждането на разделното събиране 

Драгомирово е пращал към Санадиново 12 хиляди килограма битови отпадъци. 

В момента към депото потеглят по-малко от три хиляди килограма, посочи кметът. 

 

От началото на август системата започва да се използва експериментално и в 

останалите 13 селища. За целта са осигурени седем хиляди индивидуални 

съдове за битови отпадъци. Те се получават с протокол и срещу подпис. 

https://actualnosvishtov.com/ot-1-avgust-v-13-sela-pilotno-sabirat-razdelno-otpadatsi-v-svisthov-ot-1-septemvri/
https://actualnosvishtov.com/ot-1-avgust-v-13-sela-pilotno-sabirat-razdelno-otpadatsi-v-svisthov-ot-1-septemvri/


Кметовете на съответните села пък трябва да определят местата, където ще се 

събират разделно отпадъците за рециклиране. 

 

Системата ще бъде приложена пилотно от началото на септември и в Свищов, 

коментира кметът. Това ще стане не в целия град, а в един жилищен комплекс, 

смесена зона от многофамилни с еднофамилни сгради и квартал изцяло с 

къщи. 

 

В историята остава и изхвърлянето на зелена маса от дворовете. Гледката 

камари с трева до съдовете вече няма да я има. Хората си плащат за битови 

отпадъци, посочи градоначалникът. Той припомни, че след поставянето на зелени 

съдове за трева и пепел, те се оказват масово пълни с битови отпадъци… 

 

Новост за изхвърлянето на отпадъци има и за физическите лица. Така вече 

магазините ще трябва да обособят помещение, в което да си разделят 

отпадъците на хартия, пластмаса и т.н. В момента подобна практика прилагат 

само двата големи супермаркети, които са част от търговски вериги. 

 

Какъв ще бъде размера на таксата ще стане ясно след анализ на резултатите от 

експерименталното събиране разделно. Решението ще бъде взето в края на 

годината от градския парламент. 

 

 


